

*Hans-Jürgen Siehr  
Gäu Promenaders Herrenberg e. V.*



### The Badge explained

### Das erklärte Badge

As is often the case our club name is made up of two parts. The word “**Gäu**” stands for the landscape in which we live or, more precisely, the “**Upper Gäu**”.

The Square Dance figure “**Promenade**” provided us with the second part.

Our badge shows the club name at the top, our home town at the bottom, the Square Dance symbol on the right and on the left the silhouette of the collegiate church which towers above the town.

The collegiate church, due to its prominent position on the castle hill, is the landmark of Herrenberg that is visible from a great distance, and which dominates the valley. Due to this position, it is often jokingly called “The clucking hen of the Gäu”, based on its appearance as a hen watching over its chicks. It is also the first gothic hall church to be built in Württemberg.

Herrenberg itself has to a large extent a well-preserved town center that originates from the Middle Ages.

*Translated by Clive Jones*

Wie so oft, setzt sich auch unser Clubname aus zwei Teilen zusammen. Das Wort „**Gäu**“ steht für die Landschaft, in der wir beheimatet sind, konkret das „**Obere Gäu**“.

Die Square Dance Figur „**Promenade**“ war Namensgeber für den zweiten Teil.

Unser Badge zeigt zwischen dem Clubnamen oben und der Heimatstadt unten rechts das Square Dance-Logo und links die Silhouette der die Stadt überragenden Stiftskirche.

Die Stiftskirche ist das weithin sichtbare Wahrzeichen Herrenbergs. Sie ist durch ihre exponierte Lage am Schlossberghang weithin sichtbar und beherrscht das Tal. Aufgrund dieser Lage wird sie, in Anlehnung an eine über ihre Küken wachenden Henne, auch scherzhaft „Die Glucke vom Gäu“ genannt. Sie ist die erste gotische Hallenkirche Württembergs.

Herrenberg selbst besitzt eine weitgehend erhalten gebliebene, mittelalterliche Altstadt.